
Til: Social og sundhed 

Høringssvar fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2022 

Ældrerådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet den 1. december 2022 

Punkt Bemærkninger 

124. Beslutning om det 
videre arbejde med 
botilbudsplanen 

27.57.00-G01-2-18 

Beslutning med det videre arbejde med Botilbudsplanen  
der omhandler udvidelse af Egemarken, Jægerspris og  
bofællesskabet på Vangedevej, i Frederikssund. 
Sagen hører til under Handicaprådet. 
 

125. Beslutning om 
førstebehandling af 
kvalitetsstandarder for 
2023 

27.00.00-G01-17-22 

 

Kvalitetsstandarder udtrykker mest anvendte former for 
støtte, som politikerne over tid har fundet relevante at 
sætte serviceniveau for – trods individuelle og konkrete 
afgørelser i forhold til borgerens behov. Standarderne er 
ikke begrænset af det beskrevne niveau. 
Indledningen af hver støtte-afsnit med anførte lovgrundlag 
samt tydeliggørelse af klageadgang til sidst i afsnittet ses 
som en forbedring i vejledningen til borgeren. 
3 standarder er ændret til 2 på områderne aflastning og 
afløsning. – 1 på social og sundhed, 1 på omsorg og ældre. 
Disse administreres forskelligt på Voksenstøtte og på 
Visitation og Hjælpemidler. Med ændringen undgås overlap, 
og man orienterer sig, hvor det er relevant som 
bruger/pårørende. 
Desuden er 4 nye standarder tilføjet: Kontant tilskud, 
Kontaktperson for døvblinde, Dækning af nødvendige 
merudgifter og Særligt behandlingstilskud 
Seniorrådet tager udkast til førstebehandling til efterretning 
 

126. Beslutning om 
udbud eller 
hjemtagelse af 
misbrugsbehandlingen 

88.12.00-G01-1-22 

 

Frederikssunds kommunes kontrakt med Novabi, privat 
leverandør af misbrugsbehandling, udløber til september 
2023 og der skal træffet beslutning om udbud eller 
hjemtagelse af behandlingen. 
Der Administrationen indstiller godkendelse af et af 3 
forslag og anbefaler forslag1: 
1 - hjemtagelse af behandling til alle borgere 
2 - udbud for alle borgere 
3 - udbud for borgere over 30 år og hjemtagelse for unge 
under 30 år. 
Seniorrådet noterer sig administrationens forslag om 
hjemtagelse for alle borgere med en frygt for, om det er 
muligt at rekrutterer kvalificeret personale – og beder 
udvalget om at tage dette med i betragtningerne. 



127. Beslutning om 
afholdelse af 
velfærdsteknologitur i 
marts 2023 

27.00.00-A00-42-22 

 

Seniorrådet er positiv overfor en velfærdsteknologitur i 
kommunen i 2023. Det er overordentlig vigtigt at vi kender 
til den brede vifte af velfærdsredskaber samt teknologier, 
der understøtter borgernes selvhjulpenhed i fysiske 
gøremål, og elektroniske kommunikationsredskaber og 
systemer, der kan skabe tryghed eller give sansestimulation. 
Seniorrådet ser frem til at deltage i velfærdsteknologituren 
rundt i kommunen. 
 

128. Orientering om 
tilsyn på 
Bofællesskabet Linde 
Alle 

27.57.00-K09-4-22 

Måske hører dette også til under handicaprådet. Når det er 
sagt tyder det på at der er tale om store ledelses- og 
medarbejderproblemer ifølge tilsynsrapporten. Scoren på 
kompetence og organisation/ledelse er meget lav. 

129. Orientering om 
status på samarbejdet 
med Taskforcen om at 
styrke kvaliteten i 
sagsbehandlingen 

27.00.00-P20-1-21 

Seniorrådet har ingen bemærkninger til sagen, da 
målgruppen hovedsagelig vedrører Handicaprådets område. 

 

På Seniorrådets vegne 

 

Lissi Gyldendahl 
formand 
 


